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درمکتب امام

می خواهند شما را مأیوس کنند
الآن دســت هايى، قلم هايى، زبان هايى در كار اســت كه ملــت ما را مأيوس 

كند. اشــكالاتى مى تراشــند و نقل مى كنند و مى نويسند و مى گويند؛ همه اش براى 

اين اســت كه روح يأس در شما، در جوان هاى ما، در قشرهاى ملت ما ايجاد كنند. 

اگر روح يأس پيدا بشود در يك جامعه اى، آن جامعه سست مى شود و اگر سست 

شد، نمى تواند به پيروزى برسد.
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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

رویکرد جهادی وزیر راه در اتمام پروژه های مسکن
به مذاق اصلاحات خوش نیامد

سرویس سياسی-
چگونه می شود که طیفی یک سازمان مهندسی ایرانی را مورد هجمه قرار می دهند اما برای یک شرکت بدنام و بدعهد 
اروپایی فرش قرمز پهن می کنند؟! راستی چرا همزمان هم از سوی دشمنان و هم از جانب عده ای در داخل علیه سازمانی 

که صدها جوان ایرانی در آن مشغول به کار هستند این همه دشمنی صورت می گیرد؟ 
روزنامه اعتماد در شماره دیروز خود گفت وگویی را با »محمد اسلامی« وزیر راه و شهرسازی منتشر کرد. اسلامی چندی 
قبل با رای اعتماد از مجلس به وزارت راه و شهرسازی رسید. وزارتخانه ای که با رویکرد  اشتباه خود در زمان مدیریت عباس 
آخوندی به مدت قریب به 5سال بسیاری از صنایع وابسته به مسکن را نیز دچار رکود کرد و همین نشان می داد که اسلامی 
کار سختی در پیش دارد.در بخشی از این گفت وگو آمده است: »زمان زیادی از حضور او در وزارت راه نگذشته بود که خبر 
آمد اتمام مسکن مهر پردیس به قرارگاه خاتم الانبیا واگذار شده است. اسلامی در این گفت و گو این واگذاری را رد می کند 
و می گوید: »پردیس را به خاتم ندادیم... شهر پردیس قراردادی با قرارگاه خاتم بسته که این کار به سرعت و جهادی انجام 
شود تا مردم زودتر بتوانند از خانه هایشان استفاده کنند.«در قسمتی دیگر از مقدمه این گفت وگو نوشته شده است: »او ]وزیر 
راه[ به طور تلویحی این دیدگاه را تایید کرده و در راستای حضور بخش نظامی در اقتصاد اجتماعی]!![ می گوید: »همه جای 
دنیا اینطور است... دولت ها همواره وقتی می خواهند کار بزرگی را سریع انجام دهند از ظرفیت مهندسی نیروهای مسلح به 
عنوان پتانسیل استفاده می کنند. در کشور ما هم طبق قانون اساسی و ضوابط قانون های دائمی تکلیف نیروهای مسلح است 
که به مدد دولت بیایند و همه دولت ها از این ظرفیت استفاده کرده اند.«استفاده روزنامه طیف موسوم به اصلاحات از واژه 
»اقتصاد اجتماعی« در نوع خود گویای خط مشی این رسانه هاست. اقتصاد اجتماعی به چگونگی شکل گیری فعالیت های 
اقتصادی تحت تاثیر فرایندهای اجتماعی می پردازد. در واقع ظرفیت بخشی از مملکت ما که همان توان مهندسی نیروهای 
مسلح است نیز ذیل همین فرایندهای اجتماعی است اما این روزنامه به خیال خود خواسته تا در ذهن مخاطب میان واژه ها 
تقابل ایجاد کند. حاکمیت همین تفکر بر وزارت راه و شهرسازی به مدت پنج سال باعث شد تا این پروژه ها به حالت نیمه 
تعطیل درآمده و مردم به خانه هایشان نرسند. اخیرا قرارگاه خاتم ابَرَپروژه پالایشگاه »ستاره خلیج فارس« را حتی زودتر از 

موعد مقرر به اتمام رساند.
FATF دفاع از منافع ملی یا تیشه به ریشه آن؟

روزنامه اعتماد دیروز گزارشــی را با عنوان »هزینه نپیوستن به FATF خودتحریمی است« منتشر کرد. این روزنامه 
در گزارش خود، طی گفت  وگو با یک نماینده مجلس شورای اسلامی می نویسد: »اگر لوایح FATF تصویب نشود در اصل 
خودمان را تحریم کرده ایم و در این صورت اگر لایحه ای علیه ایران در گروه اقدام مالی مشترک تصویب شود نمی توانیم 
از خود دفاع کنیم.« وی با نگرانی از احتمال تحریم ها و اقدامات مقابله ای که نسبت به عدم تصویب FATF دارد، فرصت 

حضور در گروه ویژه اقدام مالی را مغتنم می شمارد، زیرا کشور را در موقعیت دفاع از منافع ملی قرار می دهد.
در این باره باید پرسید در موضوع برجام که آن را »فتح الفتوح« و »توافق قرن« می خواندید چه دفاعی از حقوق ملت 
ایران صورت گرفت؟ توافقی که با حضور قدرت های جهانی به امضا رســید و قطعنامه شــورای امنیت را هم مثلا پشتوانه 
خود داشت؟! تنها کاری که انجام گرفت یک شکایت به دیوان بین المللی لاهه بود که هیچ حقی از حقوق نقض شده ملت 
ایران را استیفا نمی کند.اگر به اخبار و گزارش های دوره پیش از اجرای برجام بازگردیم و آنها را مروری کنیم به حرف هایی 
از قبیل همین هایی که در روزنامه اعتماد نوشته شده برمی خوریم. با وجود این سوابق حامیان پیوستن به لوایح استعماری 
FATF چگونه باز از دفاع از حقوق کشور می گویند؟! در دوره پیش از اجرای برجام هر چه منتقدان از لزوم عمل گام به گام 
تعهدات و گرفتن تضمین های کافی گفتند حامیان برجام با اعتماد به نفس! از امکان های مقابله ای سخن راندند، اما ماه ها 

یکی پس از دیگری رفت و غرب به تعهداتش عمل نکرد و هیچ خبری از »دفاع از حقوق ملت« نبود. 
همین روحیه و حرف های غیرکارشناسی دیپلمات های تدبیر و امید چنان آمریکا را به عدم واکنش از دولت تدبیر و امید 
مطمئن کرد که واشنگتن با تقسیم کار با اروپا از آن خارج شد. باز هم خبری از »دفاع از حقوق ملت« ایران و اقدام متقابل 
نبود. حالا همه آنچه شرح داده شد را با ادعای روزنامه اعتماد مبنی بر پیوستن به FATF برای دفاع از حقوق ملت منطبق 

کنید؛ نتیجه این خواهد شد: همان یک بار که در برجام حقوق ملت ایران را استیفا کردید بس است!
اذعان زنجیره ای ها به توخالی بودن اینستکس

روزنامه دنیای اقتصاد در مطلبی با اشاره به اینستکس نوشت: »در مجموع می توان گفت در حال حاضر آنچه در آینده رخ 
خواهد داد تا اندازه زیادی مبهم است اما اگر موضع گیری آمریکا تغییر نکند، اروپا برای تسهیل مبادلات تجاری ایران امکان های 
زیادی در اختیار نخواهد داشت. آمریکا از ابتدا اعلام کرده قصد دارد ایران را از صادرات نفت و دسترسی به درآمدهای نفتی 

محروم کند. اگر اینستکس نتواند این مشکل ایران را حل کند، قدم بزرگی برای تامین خواسته این کشور نخواهد بود«.
وقتی نگاه به داخل نباشــد و از عزم و اراده جوانان وطن به »ینگه«ی دنیا دوخته شــود، عاقبتش چیزی جز همین 
سرگیجه طیف موسوم به اصلاحات و اعتدال نیست. یک روز آمریکا »کدخدا« خوانده می شود که باید مستقیم با او روبه رو 
شد. عدم اجرای تعهدات از زمان اوباما به خروج از برجام در دوره ترامپ رسید. آن زمان این جماعت ناگاه به این تحلیل ها 
روی آوردند که اروپا برای خودش کسی است و مستقل از آمریکا می تواند برجام را ادامه دهد. حتی تا آنجا پیش رفتند که 
تقابل و دشمنی میان آمریکا و اروپا در باره ایران و برجام دیدند. اما هفته به هفته گذشت و از اروپا جز حرف نیامد و از آن 
کوه وعده های برجامی یک کانال قطره چکانی مبادلات مالی ماند )البته این هم فعلا اجرا نشده(. حالا هم دوباره چنانکه در 

بالا خواندید روزنامه دنیای اقتصاد نوشته اگر موضع آمریکا تغییر نکند؛ از اروپا کاری ساخته نیست.
گفتنی است کانالی موسوم به »INSTEX« )ابزار پشتیبان مبادلات مالی(- مبادله پول نفت دیگر کشورها با غذا و 
دارو-است. نکته قابل توجه اینجاست که این کانال مالی، به هیچ عنوان اقلام تحریمی آمریکا را پوشش نمی دهد. به همین 
خاطر است که وزارت خارجه آمریکا با صدور بیانیه ای صراحتا اعلام کرد که انتظار نداریم کانال هایی از این دست به هیچ 
نحو بر کارزار فشــار حداکثری ما علیه ایران اثرگذار باشــند.اینکه بعد از حدود 9 ماه وقت کشی و بی عملی، اروپا به جای 
اجرای تعهدات برجامی خود در مقابله با تحریم های نفتی و بانکی و مالی آمریکا، سیاست »مبادله پول نفت دیگر کشورها 
با غذا و دارو«! را اجرا کند، چیزی جز توهین و تحقیر مردم ایران نیست. بر همین اساس کانال مالی اینستکس دون شأن 
ملت ایران است. به عبارت دیگر، اساسا روش مبادله نفت در برابر غذا و دارو، نیازی به اینستکس و اس پی وی نداشت. اما 
اروپایی ها با این بازی جدید، تعهد خرید نفت را نیز که در SPV محتمل بود، منتفی کرده اند. البته آنها اجرای همین وعده 
تقریبا هیچ و بی ارزش اینستکس را هم مشروط به اجرای کامل مطالبات اکشن پلی FATF از ایران )CFT و پالرمو( کرده اند.

بزک برجام پس از روشن شدن خسارت محض!
روزنامه زنجیره ای آرمان در یادداشتی علیرغم تاکیدات چند باره حامیان دولت در ماه های گذشته مبنی بر اینکه برجام 

شکست خورده است به ثمر رسیدن برجام و نتیجه بخش بودن آن را مشکل منتقدین دولت دانست!
در این یادداشت آمده است: از زمانی که مذاکرات در دولت روحانی مطرح و برجام محقق شد، جریانی در کشور شکل 
گرفت که همیشه  ساز مخالفت زده است. این  ساز مخالفت همچنان ادامه پیدا کرد تا دونالد ترامپ از برجام خارج شد و 
شروع به جشن و پایکوبی کرد. جریانی که هیچ منطقی پشت کارش وجود ندارد ضمن اینکه زندگی مردم و توسعه کشور 
برایش بی اهمیت است لذا هر قدمی که دولت در این مسیر برمی دارد با مخالفت این جریان روبه رو می شود. معتقدم حتی 
با خارج شدن ترامپ از برجام نیز، برجام یکی از پیروزی های مهم ایران درعرصه حقوقی و بین المللی بود که شاید به این 

سادگی ها این کار محقق نمی شد و هنوز هم مواهبی برای کشور دارد که از آن بهره مندیم.
نویسنده در این یادداشت به این سؤال پاسخ نداده است که مواهب برجام چه بوده است؟ آیا تحریم ها از بین رفته و همان 
روز نخست امضای برجام و یا اجرایی شدن برجام این تحریم ها به تاریخ پیوستند؟ آیا مشکلی از مشکلات اقتصادی کم شد؟ 

آیا تهدیدها علیه جمهوری اسلامی کاسته شد؟ آیا تورم را تک رقمی کرده و وضعیت معیشت مردم را به سامان رساند؟!
برجام چه موهبتی داشته است که امروز و با گذشت سه سال از امضا و اجرایی شدن برجام آن را به عنوان افتخار دولت 

یازدهم و دوازدهم می دانند و تبلیغش می کنند؟!
چه کسی دشمنی آمریکا را اثرگذار کرد؟!

روزنامه زنجیره ای آرمان در یادداشت دیگری با بیان اینکه بایستی از فرصت مساعدت اروپا استفاده کنیم نوشته است: 
در حالی که معتقدیم بسیاری از مشکلات توسط دولت آمریکا علیه ملت ایران اعمال و اجرا می شود و خود دولت ترامپ 
صریحا عنوان کرده که این مشکلات را برای فشار به ایران ایجاد می کنیم اما داخلی های ما همسوی با ترامپ مشکلات را 
برگردن دولت می اندازند و مقصر را دولت می دانند که جای تاسف دارد.درباره این یادداشت نکاتی است که بایستی بدان 
پرداخت، نخست اینکه سخن از مساعدت اروپا نه تنها توهین آمیز بلکه معنایی هم ندارد. توهین آمیز از آن رو که ایران و 
1+5 با هم قرار داد و توافقی به اسم برجام امضا کرده و هر کدام موظف به انجام تعهدات خود هستند، ایران نیازمند صدقه 
طرف اروپایی نیســت که از این مســاعدت نهایت استفاده را ببرد و متاسفانه مدعیان اصلاحات این حداقل عقل و قدرت 
استنباط را هم ندارند که به ولی نعمت خود توهین روا ندارند.نکته دوم اینکه چه کسی مسئول رسیدگی به مشکلات کشور 
است؟ جز دولت؟ چرا دولت همه تخم مرغ های خود را در سبد برجام گذاشته است که امروز با خروج آمریکا از برجام همه 

چیز به هم بخورد و در پاسخ به این سؤال که چرا اینگونه شد آمریکا را مسئول مشکلات بدانند؟!
یک ترفند فکاهی!

روزنامه همشهری در گزارشی نوشت: »مخالفان FATF...می خواهند طبق خواسته اسرائیل، یک ملت تنگ دست و 
تحریم زده روی دست ایران بگذارند«.متاسفانه حامیان FATF که دستشان از استنادات کارشناسی و فنی خالی است، با 
ترفندهای نخ نما ســعی در هموارکردن مسیر تصویب لوایح خسارت بار مرتبط با FATF دارند.ادعای مضحک همنوایی 
مخالفان FATF با اسرائیل پیش از این در موضوع برجام نیز مطرح شده بود. در سال 94 برخی دولتمردان و رسانه های 
زنجیره ای مدعی بودند که منتقدان برجام با اسرائیل همنوا هستند!برخلاف این ادعا، مقامات رژیم صهیونیستی بارها از برجام 
دفاع کردند. برای نمونه در تیرماه 96 مقام ارشد امنیتی رژیم صهیونیستی )کارمی گیلون رئیس  اسبق شین بت( در فارن 
پالیسی نوشت:»برجام برای تل آویو یک موهبت بود و به همین دلیل، حتی سرسخت ترین منتقدین برجام از جمله ترامپ، 
نتانیاهو و تعدادی از همکاران من در مراکز نظامی و امنیتی اسرائیل نیز امروز علنا یا تلویحا به نتایج مثبت آن اذعان دارند یا 
اینکه دستکم برخلاف گذشته در برابر آن سکوت کرده اند«.بسیاری از کارشناسان اظهارات نتانیاهو در طول مذاکرات و در 
مخالفت با توافق هسته ای را بخشی از سناریوی »پلیس خوب- پلیس بد« دانسته و تاکید داشتند که این سناریو در راستای 
تکمیل پروژه امتیازگیری حداکثری از ایران به اجرا درآمد. در حال حاضر مقامات آمریکایی از جمله معاون وزارت خزانه داری 

این کشور)اتاق جنگ اقتصادی علیه ایران( صراحتا از عدم تصویب لوایح مرتبط با FATF در ایران ابراز نگرانی کرده اند.

سرویس سیاسی-
مجلس،  علنی  در صحن  رئيس جمهور 
تصویب لوایح مرتبط با FATF را تسهيل کننده 
مبادلات بانکی ناميده است. این در حالی است 
که پيش از این وزیر خارجه در مجلس گفته 
بود: نه من و نه رئيس جمهور تضمين نمی دهيم 

که با FATF مشکلات حل شود!
روحانی صبح دوشنبه در جلسه دفاع از وزیر 
پیشنهادی بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در 
صحن علنی مجلس گفت: »ان شاءالله با تصویب 
نهایی لوایح چهارگانه)مرتبط با FATF( و بخش 
تکمیلی دوفوریتی، دست مسئولین برای روان سازی 

مبادلات خارجی و مالی و بانکی بازتر شود«.
رئیس جمهور در این اظهارنظر، لوایح چهارگانه 
مرتبط با FATF را تســهیل کننــده مبادلات 
بانکی و مالی نامیده اســت. این در حالی اســت 
که محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه-15 مهر 
97- در صحــن علنی مجلس گفته بود: نه من و 
نه رئیس جمهور تضمین نمی دهیم که با تصویب 
 )FATF یکی از لوایح چهارگانه مرتبط با ( CFT

مشکلات حل شود.
روحانــی در حالی تصویــب لوایح مرتبط با 
FATF را به رفع تحریم های مالی و بانکی مرتبط 
کرده اســت که در سال 94، صراحتا گفته بود که 
با برجام تمامی تحریم هــای ضد ایرانی از جمله 
تحریم های مالی و بانکی به یکباره در روز اجرا- دی 

ماه 94- لغو خواهد شد و نه تعلیق.
در سال 94 در حســاب کاربری روحانی در 
یکی از شبکه های اجتماعی آمده بود: »ایران هیچ 
توافقی را امضا نمی کند مگر اینکه تمام تحریم های 
اقتصادی در همان روز لغو شود«. نکته قابل تأمل 

اینجاست که چندی بعد این پست حذف شد!
این پســت حذف شــد اما اظهارات روحانی 
در 23 تیــر 94 در گفت وگــوی زنده تلویزیونی 
در ســالن اجلاس ســران سانسورشدنی نیست. 
وی در آن روز گفته بود: »به ملت شــریف ایران 

اعلام می کنم که طبق این توافق )برجام(، در روز 
اجرای توافق )دی ماه 94( تمامی تحریم ها، حتی 
تحریم های تسلیحاتی، موشکی هم به صورتی که 
در قطعنامه بوده، لغو خواهد شد. تمام تحریم های 
اقتصادی شامل مالی، بانکی، بیمه، حمل و نقل، 
پتروشیمی و فلزات گرانبها بطور کامل لغو خواهد 

شد و نه تعلیق.«
روحانی همچنین دی ماه 94 گفته بود:»امروز 
با اعلام رســمی اجرای برجام، از پرونده هسته ای 
ایران، »امنیت زدایی« شد؛ قطعنامه های ظالمانه 

علیــه ملت ایران، لغو گردید؛ طومار تحریم درهم 
پیچیده شــد، حقوق هســته ای ایــران تثبیت 
 گردید و اقتصاد ایران در مدار اقتصاد جهانی قرار 

گرفت.«
همچنین محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه 
-شهریور 94 در کمیسیون برجام- گفته بود: »کل 
تحریم هــای اقتصادی، مالی و پولی اتحادیه اروپا، 
کل تحریم های ایالات متحده که بر شخصیت های 
غیرآمریکایی اعمال می شود از روز اجرا لغو خواهد 
شــد، علاوه بر آن تحریم 35 ساله هواپیمایی نیز 

لغو می شود«.
دیگــر دولتمردان نیز بارها بر لغو تحریم های 
بانکی و مالی به واسطه برجام تاکید کرده بودند. 

متاسفانه دولتمردان دو رویکرد غلط و خسارت 
آفریــن »اجرای هر توافق بهتــر از عدم توافق« و 
»اقدامات نقد در مقابل وعده های نسیه« را سرلوحه 

سیاست خارجی خود قرار داده اند.
اکنون تجربه پرهزینه و عبرت آموز برجام پیش 
روی ماســت، دولتمردان و به خصوص شــخص 
رئیس جمهور می بایســت با تغییر رویکرد خود، 
سیاست غلط چیدن تمامی تخم مرغ ها در سبد 
برجام را متوقف کرده و با توجه ویژه به توان داخلی 

و اقتصاد مقاومتی، وضع موجود را تغییر دهند.
وعده نسیه اینستکس به ازای اقدام نقد ایران 
در FATF ادامه پروژه مشترک اروپا و آمریکا در 

برجامیزه کردن مولفه های قدرت ایران است.

روحانی)بهمن 97(: با تصویب لوایح FATF مبادلات بانکی تسهیل می شود
ظریف)مهر 97(: نه من و نه رئیس جمهور تضمین نمی دهیم با FATF مشکلات حل شود

رهبر معظم انقلاب یک جلد قرآن مجيد به کتابخانه مرکزی مشهد 
اهدا کردند. 

به گزارش خبرگزاری تسنیم از مشهدمقدس در صفحه نخست این قرآن پیامی 
خطاب به کارکنان این کتابخانه آمده است: اهدا به کتابخانه مرکزی امام خمینی 

مشهد؛ به پاس کوشش ها و خدمات کارمندان و کارکنان آن.
اهدای این جلد قرآن مجید از ســوی رهبر معظم انقلاب در مراسم افتتاحیه 
کتابخانه مرکزی مشهدمقدس با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی صورت گرفت.
متن پیام مقام معظم رهبری نیز توسط مختارپور، دبیرکل نهاد کتابخانه های 

عمومی کشور قرائت شد.
این گزارش حاکی است کتابخانه مرکزی مشهد با نام »کتابخانه مرکزی امام 
خمینی)ره(« دیروز در آیینی با حضور وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی و استاندار 

خراسان رضوی در این کلانشهر بهره برداری شد. 
مدیرکل کتابخانه های عمومی خراســان رضوی در حاشــیه این آیین گفت: 
کتابخانه مرکزی مشــهد به عنوان بزرگ ترین کتابخانه عمومی کشور با گنجایش 
200 هزار نســخه شامل 100 هزار نسخه مخزن اصلی و 100 هزار نسخه بخش 
کودک و نوجوان علاوه بر بخشهای معمول کتابخانه های عمومی 10 بخش و خدمت 

جدید را برای نخستین بار به مراجعان ارائه می کند. 
حجت الاسلام علی اکبر سبزیان بخشهای ناشنوایان، کم سوادان، مادر و کودک، 
دیداری و شــنیداری، مدیریت واحدهای ســیار و شعب، پیشخوان کتابخانه های 
عمومی، بخش مهد کتاب، آسمان نما و اتاق نجوم، اتاق علم، دفتر پیشخوان دولت 
الکترونیک و رستوران، خدمات تحویل مدرک و فروشگاه محصولات فرهنگی را از 

جمله بخشهای جدید این کتابخانه برشمرد. 
اکنون 125 باب کتابخانه نهادی و 79 باب کتابخانه مشــارکتی در خراسان 

رضوی فعالیت دارد.
پروژه کتابخانه مرکزی مشهد سال 1374 کلنگ زنی شد و پس از گذشت 23 

سال دیروز مورد بهره برداری قرار گرفت.

رهبر معظم انقلاب یک جلد قرآن مجید 
به کتابخانه مرکزی مشهد اهدا کردند

رئيس  قوه قضائيه با  اشاره به تقاضای خود 
از محضر رهبر معظم انقلاب و موافقت اوليه 
ایشان، از بهره مندی قریب به 50 هزار نفر از 
عفو گسترده محکومان در آستانه 40 سالگی 

انقلاب خبر داد.
به گزارش روابط عمومی قوه قضائیه، آیت الله 
صادق آملی لاریجانی در جلســه مسئولان عالی 
قضایــی با تبریک دهه مبارکــه فجر گفت: مردم 
در طول 40 ســال گذشته با وجود همه مصائب و 
تنگناهایی که از سوی دشمنان تحمیل شده است، 
در برابر آنان که به ثروت، موقعیت و ســرمایه های 
انسانی این کشور چشم طمع دوخته اند، ایستادگی 
کرده اند و افتخار انقلاب اسلامی این است که از ملتی 
عقب نگه داشته شده، انسانهایی آبدیده، قدرتمند و 

آگاه پرورش داده است.
برخی کاستی ها نباید موجب 
نادیده گرفتن پيشرفت ها شود

آملــی لاریجانی با اذعان به اینکه همچنان تا 
آرمان های انقلاب فاصله داریم، یادآور شــد: وجود 
برخی کاستی ها و فاصله ها از اهداف انقلاب نباید 
باعث شود که پیشــرفت ها و جهات اقتدار کشور 

نادیده گرفته شود. 
وی اظهارداشــت: انقلاب اسلامی خدمات و 
حسنات بسیاری داشته و دارد که نادیده انگاشتن 
آن جفای بزرگی اســت. دشــمن به ویژه آمریکا 
و اذناب آن، مدام کاســتی ها را تبلیغ و برجســته 
می کنند، خصوصا در سال های اخیر با انواع ابزارهای 
تبلیغاتی و جنگ روانی در صدد به آشوب کشیدن 
کشــور بوده اند اما در بحبوحه همه این فشــارها 
و دشــمنی ها می بینید که جمهوری اســلامی و 

فرزندان شایسته آن چگونه در عرصه های گوناگون 
 علمی، فناوری، فرهنگی، دفاعی و ســایر زمینه ها 

درخشیده اند.
رئیس  قوه قضائیه با  اشــاره به رشد تولیدات 
علمی کشــور بر مبنای اســتانداردهای جهانی و 
همچنین ذکر مصادیقی از پیشرفت در عرصه های 
مربوط به پزشکی، سلول های بنیادین، نانوتکنولوژی، 
هوافضا، موشــکی و... حسب گزارش های موجود، 
گفــت: آمریکا و اذناب آن در مقابله با این حجم از 
نبوغ و ابتکار فرزندان ایران، مدام در حال تزریق یاس 
و ناامیدی هستند و متاسفانه عده ای هم در داخل، 

همان مسیر دشمن را طی می کنند.
آملی لاریجانی افزود: ما منکر برخی بی عدالتی ها 
و کاستی ها نیستیم اما در کنار این کاستی ها، باید 
خدماتی را هم که ارائه شــده ببینیم. متاســفانه 
عده ای در داخل نیز خواسته یا ناخواسته، همسو با 
اهداف دشمنان اقدام به سیاه نمایی می کنند و این 

بزرگترین جفا به ملت بزرگ ایران است.
به بهای آبراهه کوچکی مثل »اینستکس« تن 

به هر خواسته ای نخواهيم داد
وی با   اشاره به ایجاد ساز و کار مالی »اینستکس« 
از ســوی اروپا تصریح کرد: اروپایی ها بعد از 9 ماه 
تعلل و مذاکره، یک ساز و کار با ظرفیت محدود، آن 
هم نه برای تبادل پول بلکه برای تامین غذا و دارو 
ایجاد کرده اند. کشورهایی که در مقابل رذالت آمریکا 
در خــروج از برجام، مدعی پایبندی به این توافق 
بودند، اقداماتشان محدود به »اینستکس« شده و 
حسب گزارش ها دو شرط عجیب نیز گذاشته اند؛ 
یکی اینکه ایران به FATF بپیوندد و دیگری آنکه 
در زمینه موشکی وارد مذاکره شود. لازم است این 

کشورها بدانند که جمهوری اسلامی ایران به هیچ 
وجه این شروط تحقیرآمیز را نخواهد پذیرفت و به 
بهای باز شدن یک آبراهه کوچک نظیر اینستکس، 

تن به هر خواسته ای نخواهیم داد.
رئیس  قوه قضائیه با  اشــاره به تعهد و وظیفه 
اروپا نسبت به برداشــتن تحریم ها، اظهارداشت: 
مگر جمهوری اســلامی برای تامین غذا و داروی 
خود ناتوان اســت؟ اصلا مگر دارو غذا تحریم بوده 
است که حالا این ساز و کار مالی را به عنوان یک 

امتیاز القا کنند؟
آملی لاریجانی با بیــان اینکه همگی باید بر 
همان طریق ایســتادگی مورد تاکید امام راحل و 
مقام معظم رهبری حرکت کنیم، یادآور شد: رهبر 
معظــم انقلاب در همان بحث برجام هم فرمودند 
که به طرف مقابل اعتماد ندارند، منتها بر اثر برخی 
اصرارها و برای جلوگیری از این شــبهه که رهبر 
انقلاب مانع از پیشــرفت مذاکرات هستند، اصل 
آن مذاکرات را با شروطی پذیرفتند. امروز هم اروپا 
همان مســیر آمریکا را طی می کند و ما هم مانند 

همیشه باید استقامت کنیم.
انتقاد از سياسی کردن عفو گسترده 

به مناسبت دهه فجر
وی در ادامه با اشاره به تقاضای خود از محضر 
رهبر معظم انقلاب برای اعطای عفو گســترده در 
چهل سالگی انقلاب اسلامی و موافقت اولیه ایشان 
با کلیات این تقاضا، گفت: متاسفانه برخی این اقدام 
بزرگ را هم سیاسی می کنند. عده ای گفته اند بهتر 
است این عفو شامل زندانیان سیاسی هم بشود. این 
در حالی اســت که ما محکومی با عنوان »زندانی 
سیاسی« نداریم. اگر کســی اقدامی علیه امنیت 

مرتکب شده است، عنوان مجرمانه مستقلی دارد 
که باید به آن رســیدگی شــود. جرم سیاسی نیز 
در قانون تعریف شده و رسیدگی به آن هم ساز و 
کارهای قانونی خود را دارد اما در حال حاضر چنین 

محکومانی نداریم.
نقد در جمهوری اسلامی جرم نيست

رئیس  قوه قضائیه افزود: متاســفانه برخی از 
افرادی که حتی در دستگاه های اجرایی هم سمت 
دارند، گفته اند این عفو شامل منتقدان هم بشود، 
گویی القاء می کنند کسانی به خاطر نقد صرف، در 
زندانند. این چه دروغ بزرگی است؟ مگر امروز کسی 
که نقدی داشته به خاطر انتقادش در زندان است؟ 
دستگاه قضایی هیچ گاه به صرف نقد، کسی را تحت 
تعقیب قرار نداده است. این اظهارات ناشی از عدم 
توجه برخی به این نکته است که افترا و توهین با 
نقــد تفاوت دارد و این تفاوت را نیز قانونگذار قائل 
شــده است. به صراحت می گوییم که نقد به هیچ 

عنوان در جمهوری اسلامی جرم نیست.
آملی لاریجانی گفت: متاسفانه عده ای این عفو 
شیرین را که تخمین زده می شود شامل قریب به 50 
هزار نفر بشود، با برخی اظهارات بی مورد و حواشی 
نامربوط تلخ می کنند و یک اقدام انسانی، قضایی و 
حقوقی را که مربوط به جرم و محکومیت مجرمان 
است، سیاسی جلوه می دهند. اصل این پیشنهاد از 
ســر رافت و اقتدار نظام جمهوری اسلامی است و 
هر تفسیر دیگری در این زمینه بیهوده و خطاست.
بر اساس این گزارش، لایحه »تأمین امنیت زنان 
در برابر خشــونت« در دستور کار دیروز مسئولان 
عالی قضایی قرار داشــت وکلیات این لایحه مورد 

بحث و بررسی قرار گرفت.

رئيس  قوه قضائيه خبر داد

عفو گسترده 50 هزار نفر از محکومان در چهل سالگی انقلاب اسلامی

دفتر  رئيس  علی سعيدی،  حجت الاسلام والمسلمين 
عقيدتی سياسی فرماندهی معظم کل قوا از همان سال های 
ابتدایی پس از پيروزی انقلاب در نيروهای مسلح حضور 
داشته و اشراف کاملی به عملکرد ارتش و سپاه دارد. وی 
در گفت وگویی به مناسبت چهل سالگی انقلاب اسلامی، از 
نقش ارتش در انقلاب اسلامی، تبدیل ایمان فردی کارکنان 
ارتش به فرهنگ سازمانی و فرماندهانی گفته است که به 

تعبير وی مصداق مالک اشتر هستند.
حجت الاسلام و المسلمین سعیدی،  در پاسخ به این سوال که 
چه عاملی باعث شد ارتش با وجود دشواری های فراوان و احتمال 
تبعات، پیامدها و مجازات های سنگین در صورت عدم تحقق پیروزی 
انقلاب اسلامی،  راه پیوستن به انقلاب را انتخاب کند،  اظهار کرد: بدنه 
ارتش افراد پاک و سالمی داشت که زبانزد بودند، منتهی مخفیانه و 
با تقیه عمل می کردند. آنها رژیم شاهنشاهی را قبول نداشتند، ولی 
به خاطر شرایطی که بر فضای کشور حاکم بود، مجبور بودند در ظاهر 
همراهی کنند. وی افزود: حتی برخی از آنها با علما ارتباط داشتند 

و به آنها گفته شده بود، سر جای خودتان )در ارتش( بمانید. آنچه 
بسیار مهم است، همین تحول درونی  بود که در مجموعه ارتش 
به وجود آمد. رئیس دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی معظم کل قوا 
 یادآور شد: بعدها کسانی مانند شهیدان فلاحی و صیاد شیرازی و 
یا خلبان های رشیدی را که انصافاً در سخت ترین شرایط با شهامت 
کار کردنــد را دیدیم. این خلبانان با اینکه هواپیماهای جنگی ما 
مشــکلاتی داشتند و ارتش عراق هم از جهات مختلف پشتیبانی 
می شــد، مردانه ایســتادند و ضربات مهلکی بر پیکر ارتش عراق 
وارد کردند.وی دربــاره میزان اثبات هویت انقلابی ارتش، پس از 
تحقق اراده امام خمینی)ره( در حفظ آن علی رغم برخی تلاش ها 
برای انحلال ارتش نیز گفت:  عملکرد ارتش، پندارهای دو گروه را 
باطل کرد؛ چه پندار کسانی که دارای اندیشه های سوء و به دنبال 
انحلال ارتش بودند و چه کسانی که تصورشان از نوع دیگری بود و 
می گفتند این ارتش، ارتش نمی شود و ما نمی توانیم به این ارتش 
متکی شویم. واقعیت این است که ارتش همه اینها را خثنی کرد. 
اگر برگردیم به ســال های 1358 و 1359 معلوم می شود که هنر 

امــام)ره( چه بود. منافقان چه شــایعات و حرف هایی درخصوص 
انحلال ارتش می زدند، ولی امام)ره( ایستادند و فرمودند ارتشی ها 
متعلق به این نظام هســتند. حجت الاسلام و المسلمین سعیدی 
اضافه کرد: الحمدلله، در طول این 40 ســال، ارتش، سپاه و بسیج 
در نقش خودشان گام های بلندی را در کنار هم برداشتند و بعد از 
جنگ هم در عرصه های مختلف به درستی انجام وظیفه کردند. وی 
یادآور شد: بعد از رحلت امام)ره( خطراتی متوجه انقلاب بود، اما مقام 
معظم رهبری به سرعت این وضعیت ارتش و سپاه را تثبیت کردند 
و آرامش کامل به وجود آوردند. ارتش در مقام عمل توانست کاملًا 
ایده ها و آرمان های امام و مقام معظم رهبری را پیاده کند. مدیران 
و فرماندهانی که امروز در رأس ارتش هستند را ملاحظه کنید؛ اینها 
افتخارات امروز نظام هستند. مگر مالک اشتر چه خصوصیتی داشت 
که اینها ندارند؟  چرا حضرت علی)ع(  این همه به ایشان علاقه داشت 
و یا محمدبن ابی بکر چه خصوصیتی داشت که حضرت به ایشان 
علاقه مند بودند؟ اینها همان انسان های پاک باخته ای بودند که در 
خدمت ولایت قرار گرفتند و آماده فداکاری بودند. امروز هم ما این 

واقعیت را کاملًا در ارتش می بینیم.رئیس دفتر عقیدتی سیاســی 
فرماندهی معظم کل قوا با اشاره به نگاه حضرت امام خمینی)ره( 
درباره تحول ارتش و ارتقای آن به ارتشی مکتبی با ایجاد عقیدتی 
سیاسی، به شاخصه های لازم برای استمرار قدرتمندانه هویت مکتبی 
ارتش اشاره کرد و گفت: درباره ویژگی نیروهای مسلح مکتبی باید 
چهار مورد را لحاظ کنیم: ارتش دینی، ارتش ولایی، ارتش مردمی 
و ارتش انقلابی. اگر این چهار وصف در یک نیروی مسلح باشد، به 
آن ارتش مکتبی می گوییم. امروز خوشبختانه می بینیم که ارتش ما 
دینی، مکتبی، انقلابی، ولایی و مردمی است. وی افزود: درعین حال 
کسی که ولی فقیه و رهبر نظام است، فرمانده کل قوا هم است و 
این موضوع وضعیت خاصی را ایجاب می کند؛ وقتی در رأس نظام 
امیرالمؤمنین قرار دارد،  رئیس ستاد امیرالمؤمنین هم باید مالک 
 اشتری باشد که بالاترین ویژگی ها و شاخص های ارزشی را داراست. 
بنابراین امروز مردم، ارتش و سپاه و حتی خانواده آنان را الگوی خود 
می دانند. اینها به  شایستگی، خود را در تراز نگاه حضرت امام و رهبر 
معظم انقلاب حفظ و در برابر دشمنان نظام صف آرایی کرده اند. وی 

با اشاره به آیه 60 سوره مبارکه انفال که خداوند در آن می فرماید: 
ه«، اضافه کرد: واژه قوت به زیبایی  وا لهَُم مَااستَطَعتُم مِن قُوَّ »وَأعِدُّ
شامل هر نوع توان و ظرفیتی است. خداوند می فرماید همه توانتان 
را به میدان بیاورید. ظاهر آیه این است که آمادگی نظامی را فراهم 
کنید. در مرحله بعدی می فرماید الزامات نرم افزاری را مهیا کنید 
و اگر سه عنصر ایمان، صبر و بصیرت در شما وجود داشت، توان 
شما ده برابر می شود. این تحلیل، همان فرمول نبرد نامتقارن است. 
حجت الاسلام و المسلمین سعیدی خاطرنشان کرد: نبرد نامتقارن 
این است که در جبهه حق یک سری عوامل وجود دارد که در جبهه 
دشمن نیست و شما آن را برجسته می کنید. بنابراین قرآن می گوید 
شما که نیروهایتان با آنها برابری نمی کند، برای آنکه بتوانید با دشمن 
مقابله کنید، راهش این است و نتیجه اش هم مشخص است: »إن 
یکَُن مِنکُم عِشرُونَ صابرون، یغَلبُوا مِائتین...« )انفال/65(؛  این یعنی 
اگر میزان صبر و تقوای شــما بیشتر شد، امداد غیبی به سراغتان 
می آید. اینها فرمول های سخت افزاری و نرم افزاری است که قرآن 

به ما آموزش می دهد.

رئيس دفتر عقيدتی سياسی فرماندهی معظم کل قوا:

عملکرد ارتش، پندار حامیان انحلال آن بعد از انقلاب را خنثی كرد

رئيس کميته امداد از ساخت هزار واحد مسکن برای خانواده های ایتام 
در مناطق محروم کشور خبر داد و گفت: با اجرای برنامه های مسکن در 
کميته امداد، همه خانواده های ایتام تحت حمایت تا سال آینده صاحبخانه 

می شوند.
به گزارش سایت خبری کمیته امداد، سیدپرویز فتاح در مراسم امضای تفاهم نامه 
ساخت هزار واحد مسکونی برای خانواده های ایتام در مناطق محروم کشور که با 
حضور رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور انجام شد، با تبریک ایام دهه فجر افزود: 
بر اساس این تفاهمنامه، با مشارکت کمیته امداد، سازمان برنامه و بودجه و مؤسسه 
خیریه بوتراب، ظرف مدت یکسال هزار واحد مسکونی برای خانواده های ایتام در 6 

استان کشور ساخته می شود.
وی ادامه داد: با روند فعلی و براساس برنامه ریزی های انجام شده در کمیته امداد، 
تا پایان سال 98 هیچ خانواده ایتامی در کمیته امداد بدون مسکن مناسب نخواهد 

بود و تمامی خانواده های ایتام تحت حمایت صاحبخانه می شوند.
رئیس کمیته امداد اضافه کرد: در روزهای آینده افتتاح چند پروژه مســکن 

مددجویی در استان های شمالی و دیگر مناطق محروم کشور را خواهیم داشت.
فتاح با اشاره به تفاهمنامه ساخت 10 هزار واحد مسکن برای خانواده های نیازمند 
در جنوب کرمان که طی چند روز گذشته به امضا رسید، تاکید کرد: کمیته امداد 
و دولت در زمینه ساخت مسکن برای خانواده های ایتام پیشقدم شده اند و این مایه 

برکت برای نظام است.
وی با تقدیر از مشارکت مؤسسه خیریه بوتراب برای ساخت مسکن خانواده های 
ایتام گفت: این مؤسسه 7500 یتیم را تحت پوشش دارد و در کنار دولت و کمیته 

امداد اقدامات خوبی انجام داده است.
شایان ذکر است براساس این تفاهمنامه، هزار واحد مسکونی با مشارکت کمیته 
امداد، سازمان برنامه و بودجه و مؤسسه خیریه بوتراب برای ایتام در 6 استان محروم 

کشور ساخته خواهد شد.
500 واحد از این واحدهای مسکونی در مناطق روستایی و 500 واحد در مناطق 
شهری پیش بینی شده است. هزینه ساخت این واحدها در مناطق روستایی 50 و 

در مناطق شهری 65 میلیون تومان در نظر گرفته شده است.

3 باند قاچاق ســوخت در شهرستان های مرودشت، کازرون و لامرد 
استان فارس با هماهنگی مراجع قضایی مورد ضربه قرار گرفت و 15 نفر از 

اعضای اصلی این شبکه دستگير شدند.
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت اطلاعات اعلام کرد: با اقدامات اطلاعاتی 
سربازان گمنام امام زمان)عج( در اداره کل اطلاعات استان فارس و در راستای مبارزه 
با مفاسد کلان اقتصادی 3 باند قاچاق سوخت در شهرستان های مرودشت، کازرون 
و لامرد استان فارس با هماهنگی مراجع قضایی مورد ضربه قرار گرفت و 15 نفر از 

اعضای اصلی این شبکه دستگیر شدند.
در ادامه این اطلاعیه آمده است: در بررسی های صورت گرفته مشخص گردید 
متهمین در مدت فعالیت خود بیش از 17 میلیون لیتر سوخت در قالب قاچاق و 
عرضه خارج از شبکه، جمع آوری و با همکاری دلالان از کشور خارج کرده اند. همچنین 
سوءاستفاده از سهمیه سوخت تعاونی های روستایی، حواله سوخت کوره های آجرپزی، 
خودروهای اسقاطی و تبانی با برخی از جایگاه های سوخت از جمله شگردهای اصلی 

اعضای این باند بوده است.
وزارت اطلاعات به مفســدین اقتصادی هشدار می دهد فعالیت های مخرب و 
اخلالگرانه آنها که باعث بروز آســیب در بخش های مختلف اقتصاد کشور می شود 

مورد رصد و پیگیری دقیق است.

اتوبوس حامل زائران آزاد ایرانی در نزدیکی امامزاده سيد محمد شهر 
بلد در نزدیکی سامرا مورد حمله تروریستی و رگبار قرار گرفت. طی این 

حادثه یک زائر زن ایرانی شهيد و 8  نفر مجروح شدند.
در تیراندازی افراد مسلح به کاروان زائران آزاد ایرانی در جنوب سامرا در استان 
صلاح الدین عراق، یک زائر زن ایرانی شهید شد و 8 تن از زائران زن ایرانی و راننده 

عراقی زخمی شدند.
این کاروان متعلق به دشت مغان در استان اردبیل بود که یکشنبه شب حدود 

ساعت 19 بعد از نماز مغرب و عشاء مورد تعرض تروریست ها قرار گرفت.
براساس گزارش مهر؛ این حادثه در نزدیکی مرقد مطهر سید محمد)ع( رخ داد 
و راننده زائران برای زود رسیدن مسیر جدیدی بر خلاف مسیر همیشگی انتخاب 
کرده بود. تیراندازی از داخل نیزارهای حاشیه جاده انجام شده است.این مسیر میانبر 
تامین امنیت نشده و نیروهای عراقی از انحراف اتوبوس به آن مسیر مطلع نبودند. 
اسامی مجروحان به این شــرح است: حجت بهروزی، مریم بهروزی، ابراهیم 
بیدار، اطلس شهباز زاده، سیران گل سبلانی، نارنج فرزانه، ستاره عمرانی، صدیقه 

قبادی و اکرم عمرانی.
به گزارش تسنیم، مرتضی آقایی، مدیر کل عتبات سازمان حج و زیارت درباره 
این حادثه تروریستی، گفت: اتوبوس حامل زائران در نزدیکی امامزاده سید محمد 

شهر بلد در نزدیکی سامرا مورد حمله تروریستی و رگبار قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه این گروه از زائران متعلق به شهرستان گرمی و پارس آباد 
مغان استان اردبیل بوده اند، اظهار داشت: متأسفانه این زائران ایرانی با کاروان های 
تحت پوشش سازمان حج و زیارت سفر نکرده بودند؛ از این رو مؤکداً از مشتاقان 
سفر به عتبات عالیات درخواست می کنیم برای تشرف و ثبت نام به دفاتر مجاز تحت 
پوشش سازمان حج و زیارت که از پوشش های امنیتی، بیمه ای و درمانی برخوردار 
هستند مراجعه کنند. آقایی خاطرنشان کرد: کاروان های تحت پوشش سازمان در 
طول ســفر از مســیرهای ایمن و دارای امنیت تردد می کنند و این مهم به همراه 

پوشش های امنیتی و بیمه ای در سفر به عتبات عالیات مؤثر است.

فتاح خبر داد
خانواده های ایتام سال آینده 

صاحب خانه می شوند

وزارت اطلاعات اعلام کرد
انهدام سه باند قاچاق سوخت 

در استان فارس

یک شهید و هشت مجروح 
در حمله تروریستی به کاروان زائران ایرانی در سامراء

از  دیروز رئيــس جمهور بــرای دفاع 
برای وزارت بهداشت  وزیرپيشنهادی دولت 
به مجلس آمد و در نهایت ســعيدنمکی با 
اکثریت آرا رای اعتماد از مجلس گرفت، یکی 
از حواشی جلســه دیروز گفت وگوی حاجی 
دليگانی با روحانی در مورد گرانی گوشت بود. 
دیروز جلسه علنی مجلس شورای اسلامی به 
ریاست علی لاریجانی و با حضور 210 نماینده در 
حالی آغاز شد که بررسی رأی اعتماد به سعید نمکی 
وزیر پیشنهادی بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

اصلی ترین دستور کار جلسه بود.
دیگر نکته قابل توجه اعلام حمایت هر ســه 
فراکســیون مجلس )نمایندگان  ولایــی، امید و 
مستقلین( از سعیدنمکی بود. همچنین دیروز محمد 
حسین فرهنگی و حسین مقصودی به عنوان مخالف 
و سید مهدی فرشادان و علیرضا سلیمی به عنوان 
موافق با وزیر پیشنهادی بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی صحبت کردند.
گفت وگوی نماینده شاهين شهر با رئيس جمهور

مردم  نماینــده  حاجی دلیگانی  حســینعلی 
شاهین شهر و عضو فراکسیون نمایندگان ولایی در 
حاشیه نشست علنی دیروز مجلس در گفت وگویی 
با رئیس جمهور مسائل و مشکلات اقتصادی مردم 
را مطرح کرد و عنوان کرد که مردم دیگر توان خرید 

گوشت کیلویی 110 هزار تومان را ندارند.
حاجی دلیگانی در ابتدا خطاب به رئیس جمهور 
گفت: »بحث گوشت واقعاً مردم را ذله کرده است، در 
هر دهه فجر یک بحثی داریم یک بار بحث موسسات 
مالی یکبار بحث ارز و...، مردم واقعاً ندارند 110 هزار 
تومان یک کیلو گوشت بخرند، مرغ کیلویی 15 هزار 
تومان شــده و از سوی دیگر شاهد هستیم که دام 

مولد قاچاق می شود.«
روحانی در پاســخ تاکید کرد: »ما در شورای 
امنیــت و دولت این بحث را کردیم، جلوی قاچاق 

باید گرفته شود.«
حاجی دلیگانی این گونه به ســخنانش ادامه 
داد: »قیمت ها همین طــور افزایش پیدا می کند، 
مــردم بیچــاره ندارند، چندماه چندماه گوشــت 
نمی توانند بخرند... این نحوه توزیع صحیح نیست؛ 

باید به گونه ای باشد که افرادی که نیازمند تر هستند 
دسترسی داشــته باشند.«رئیس جمهور در پاسخ 
گفت: »ما باید یا سهمیه بندی کنیم یعنی کوپنی 
یا وفور ایجاد کنیم که ما به دنبال وفور هســتیم. 
آقــای حجتی به من می گویند کل نیاز ما از خارج 
10 درصد بیشتر نیست، ما هم باید واردات گوشت 
کنیم هم گوســفند زنده وارد کنیم، اگر نشود باید 

راه های دیگر را بررسی کنیم.«
در این باره لازم به ذکر است که در هفته گذشته 
نیز برخی نمایندگان ضمن نطق ها و تذکرهای خود 
پیرامون گرانی گوشــت؛ علت آن را بی تدبیری و 
سوءاستفاده برخی افراد سودجو عنوان کردند. چند 
تن از نمایندگان نیز گرانی بیش از اندازه گوشت و 
همچنین افزایش فزاینده قاچاق دام زنده مولد به 
خارج از کشور را توطئه ای طراحی شده عنوان کردند.

گامهای بلند در حوزه پزشکی
طبق آئین نامه داخلی مجلس، رئیس جمهور در 
جلسه رای اعتماد به وزیر پیشنهادی دولت به مدت 
30 دقیقه و هر کدام از موافقان و مخالفان به مدت 
15 دقیقه و وزیر پیشــنهادی به مدت یک ساعت 
فرصت دارند که در جلسه سخنرانی کنند. لازم به 
ذکر است که »سعید نمکی« گزینه پیشنهادی دولت 
با اکثریت آرا به وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 

پزشکی رسید.
حســن روحانی، رئیس جمهور کشورمان در 
ابتدای سخنانش به دستاوردهای انقلاب اسلامی 

در حوزه سلامت، پزشکی و دارو پرداخت و گفت: 
»با نگاهی اجمالی به آمارهای اولیه بخش سلامت 
، کاملًا روشــن می شود که در این چهل سال، چه 
گام های بلندی نظام جمهوری اســلامی ایران در 
راه ســلامت مردم برداشته است. در سال 56 و 57 
قبل از پیروزی انقلاب اســلامی، کل پزشکانی که 
در کشــور خدمت می کردند، 14 هزار و 700 نفر 
بودند که از این آمار، 6 هزار نفر پزشــکان خارجی 
بودند و نیمی از بخش بهداشت ، سلامت و درمان 
ما در حوزه پزشک عمومی یا متخصص، وابسته به 

پزشکان خارجی بود.«
وی با تاکید براینکه در تخصص های مختلف به 
جز 8 رشته تخصصی پزشکی که در ایران بود، در 
بقیه موارد نیازمند به دانشــگاه های خارج از کشور 
بودیم، تصریح کرد: »امروز این اســتقلال بزرگ را 
انقلاب اســلامی برای ما به ارمغان آورده است که 
به جای 14 هزار پزشک، 140 هزار پزشک در این 
کشور خدمت می کنند و به جای 600 دانشجوی 
ورودی در رشته پزشکی در سال 57، امروز 6 هزار 

و یکصد نفر ورودی پزشکی داریم.«
روحانی با اشاره به افزایش دو برابری جمعیت 
کشــور از 36 میلیون نفر به 82 میلیون نفر، افزود: 
»از لحاظ جمعیت  128 درصد افزایش داریم، اما 
در بخش بهداشت و درمان، آمار 2 برابری نبوده بلکه 

10، 12، 15 برابر است.«
به مردم قول داده بودم

روحانی با بیان اینکه در آغاز دولت یازدهم و قبل 
از اینکه دولت شروع شود در تبلیغات انتخاباتی در 
سال 92 به مردم قول داده بودم که یکی از اهداف 
دولت آینده موضوع ســلامت، تجهیز بخش های 
مربوط به سلامت، در دسترس قرار دادن داروهای 
مورد نیاز و همچنین کاهش مخارج بیماران است، 
اظهارداشت: »از ابتدای دولت یازدهم به فکر ایجاد 
طرحی برای تحول سلامت بودیم. تقریباً  در همان 
ماه های اولیه یعنی در اوایل ســال 93 طرح تحول 
سلامت، اجرایی و عملیاتی شــد و در اجرای این 
طرح برادر بسیار عزیزمان دکتر قاضی زاده هاشمی 
وزیر بسیار پرتلاش و مخلص و ایثارگر ،نقش بسیار 

ارزشمندی داشت.« 

روحانی با بیان اینکه در طرح تحول ســلامت 
قدم هــای بســیار خوبــی در این 5 الی 6 ســال 
برداشته شده است، اظهار داشت: »تعداد تخت های 
بیمارستانی در بدو پیروزی انقلاب حدود 55 هزار 
بوده و امروز 129 هزار و 600 تخت بیمارســتانی 
داریم که این  یک رقم و تحول بسیار بزرگ بوده و  

رشد  131 درصدی را نشان می دهد.«
رئیس جمهور افزود: »کار عظیم و بزرگی برای 
افزودن 24 هزار تخت بیمارستانی جدید و بازسازی 
44 هزار تخت انجام گرفت و مجموعاً در این زمینه 
در کنار تجهیزات و تسهیلات قدم های خوبی در این 
چندسال برداشته شد و مخارج پزشکی برای بیماران 
بســتری به زیر 10 درصد رسید و در روستاها تا 5 
درصد و همچنین در طرح تحول، سلامت را به منزل 
و مسکن و زندگی مردم نزدیک و نزدیک تر کردیم.«

هشتگی برای زینت النسخه ها
رئیس قوه مجریه در بخش دیگری از اظهارات 
خود، خاطره ای از مراجعه اش به پزشک تعریف کرد 
و گفت: »پیشِ پزشکی رفتم که برای من یک صفحه 
دارو نوشت. به او گفتم این همه دارو برای چیست. 
او اعلام کرد داروی شما، دو خط اول است، بقیه اش 

زینت النسخه است.«
روحانــی با تأکید بر اینکه ما زینت النســخه 
نمی خواهیــم، بلکه برای بیماران دارو می خواهیم، 
از جوانان خواست تا همان طور که برای موضوعات 
مختلف هشــتگ درســت می کنند، برای تجویز 
داروهای زینت النســخه هم هشتگ درست کنند. 
بالاخره ساعت 9 رئیس جمهور به سراغ حرف اصلی 
رفت و وارد دفاع از نمکی شــد، البته این دفاع نیز 
جالب بود؛ رئیس جمهور نقطه اصلی مزیت »نمکی« 
را معرفی وی از سوی قاضی زاده هاشمی وزیر پیشین 

بهداشت، درمان و آموزش پزشکی می دانست.
او در این باره گفت: »در میان همه دوستانی که 
در ذهنم بود و مشورتی که با دوستان مختلف داشتم، 
آقای دکتر نمکی را برای این برنامه ها بهترین گزینه 
یافتم. خود آقای دکتر هاشمی هم پیشنهادش این 
بود، آن وقتی که تصمیم گرفته بود از دولت فاصله 
بگیرد به فعالیت روزمره اش بپردازد. پیشنهاد ایشان 

هم آقای دکتر نمکی بود.«

سعید نمکی با رأی اعتماد نمایندگان وزیر بهداشت شد


